



PRESS RELEASE - COMMUNIQUE DE PRESSE

Mies, January 12/le 12 janvier 2005

Fabrizio Meoni – José Manuel Perez

Italian rider Fabrizio Meoni died yesterday morning during the timed section of the Dakar Rally between Atar and Kiffa (Mauritania). He was 47 years old.

Fabrizio Meoni started to compete in Enduro in the 80s and then in Rallies. In 1990, he won the Incas Rally in Peru. He won the Tunisia Rally in 1997, and in 1998 he won the Egypt Rally and finished 2nd in the Dakar. In 1999, he won the Egypt Rally and the UAE Desert Challenge. In 2000, he won four of the five rounds of the Cross-Country Rallies World Cup: the Tunisia Rally, the Montes de Cuenca (Spain), the Master Rally and the Egypt Rally. He won the Tunisia Rally in 2001 and in 2003, and the Dakar in 2001 and 2002. He took the FIM Cross-Country Rallies World Cup in 2000, and finished 2nd in 1999 and 2001.

Just like Richard Saint, who died in the Pharaoh's Rally last September, he was one of the most experienced riders in this discipline.

Spanish rider José Manuel Perez also died following a crash in the section between Zouerat and Tichit on January 6. Transferred to the hospital in Dakar and then to Alicante (Spain), he died on Monday due to his injuries. He was 41 years old, and it was his 4th participation in the Dakar Rally.

On behalf of the FIM, President Zerbi and CEO Guy Maitre present their sincere condolences to both their families and friends.

Le pilote italien Fabrizio Meoni est décédé hier matin lors de la spéciale du Dakar entre Atar et Kiffa, en Mauritanie. Il était âgé de 47 ans.

Fabrizio Meoni a commencé à courir en Enduro dans les années 80, puis en rallye. En 1990, il remporte le Incas Rallye au Pérou. Il remporte le Rallye de Tunisie en 1997 et, en 1998, il gagne le Rallye d'Egypte et termine 2^{ème} du Dakar. En 1999, il gagne le Rallye d'Egypte et le Desert Challenge à Dubai. En 2000, il remporte quatre des cinq manches de la Coupe du Monde des Rallyes Tout Terrain : le Rallye de Tunisie, le Montes de Cuenca (Espagne), le Master Rallye et le Rallye d'Egypte. Il remporte encore le Rallye de Tunisie en 2001 et 2003 et le Dakar en 2001 et 2002. Il a remporté la Coupe du Monde FIM des Rallyes Tout Terrain en 2000, et a terminé 2^{ème} en 1999 et en 2001.

Tout comme Richard Saint, décédé lors du Rallye des Pharaons en septembre dernier, il était l'un des pilotes les plus expérimentés de cette discipline.

Le pilote espagnol José Manuel Perez est également décédé des suites d'un accident survenu lors de l'étape entre Zouerat et Tichit le 6 janvier. Transféré à l'hôpital de Dakar, puis à Alicante, en Espagne, il a succombé lundi à ses blessures. Il était âgé de 41 ans et participait pour la 4^{ème} fois au Dakar.

Au nom de la FIM, le Président Francesco Zerbi et le Directeur Général Guy Maitre présentent leurs sincères condoléances aux deux familles et à leurs amis.

Marc Pétrier
FIM Press Officer/Attaché de Presse

FEDERATION INTERNATIONALE DE MOTOCYCLISME
11, route Suisse - 1295 Mies - Switzerland/Suisse

Tel.: (+41-22) 950 9500 - Fax: (+41-22) 950 9501 - E-mail : fim@fim.ch - Internet : www.fim.ch